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Plats och tid Förvaltningsbyggnaden, sessionssalen torsdagen den 4 juli 2024, kl 18:00-18:50 

Beslutande Magnus Mörtling (S), ordf 
Maud Lundbäck (S) 
Mikael Engren (S) 
Susanne Andersson (S) 
Viktoria Wikström (S) 
Erling Lundh (S) 
Nicklas Johansson (S) 
Ulla Granström (S) 
Lars Bergström (S) 
Marianne Rönnquist (S) 
Bertil Sundqvist (S) 
Anette Wernersson (S) 
Håkan Nyman (S) 
Ann-Sofie Esperi (C) 
Sven Nordlund (MP) 
Katarina Burman (V) 
Carina Strand (V) 
Linda Frohm (M) 
Jan Johansson (M) 
Sandra Bergström (M) 
Sara Cave (M) 
Mikael Sandberg (M) 
Mats Andersson (M) 

Ellinor Rönnkvist (M) 
Rickard Mohss (L) 
Carl Otto Gählman (FIK)  
Kristina Karlsson (SD) 
Jan-Ove Andersson (SD) 
Gunnar Isaksson (SD) 
Anders Hjerpe (M) tjgör för 
Irma Spårman (M) 
Rose-Marie Henriksson (S) 
tjgör för Anna Johansson (S) 
Stig Karlsson (S) tjgör för Åse 
Classon (S) 
Monica Sidén (S) tjgör för 
Hans Grahn (S) 
Vappu Vuokila Pönkkö (S) 
tjgör för Oscar Pekka (S) 
Inga-Lis Samuelsson (C) tjgör 
för Stefan Granström (C) 
Bertil Sandström (SD) tjgör 
för Robert Sandström (SD) 
 
 

Närvarande ersättare 
Erik Ström (S),  
Britt-Inger Nordström (S) 
Joakim Paavola (S) 
Moa Alsterlid (M) 
Gerd Strand (V) 
Doris Lilian Kerttu (FIK) 
 

Övriga närvarande 
 
 
 
 
 
 
Ajournering 
 

Helena Landström, nämndsekreterare 
Maria S Henriksson, kommundirektör 
Jeanette Larsson, ekonomichef 
Jenni Yli, enhetschef service- och 
kommunikationsenheten 
 

 
 

Justerare Lars Bergström (S) och Sara Cave (M) 

Justeringens plats och tid Förvaltningsbyggnaden, den 4 juli 2024, direktjustering 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 98-104 
 Helena Landström   

 Ordförande 

  

 Magnus Mörtling  

 Justerare 

  

 Lars Bergström                         Sara Cave       
 
 TILLKÄNNAGIVANDE 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-07-04 

Datum då anslaget sätts upp 2024-07-04 Datum då anslaget tas ned 2024-07-26 

Förvaringsplats för protokollet Service- och kommunikationsenheten 
 

Underskrift 
  

 Helena Landström  
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§ 98  

Upprop 
Kommunfullmäktiges beslut 
Magnus Mörtling (S), kommunfullmäktiges ordförande förrättar upprop för  
dagens sammanträde. 
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§ 99   

Val av justerare 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Lars Bergström (S) och Sara Cave (M) 
som justerare av dagens protokoll.      
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§ 100   

Godkännande av tillkännagivande 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna tillkännagivandet och förklarar sig därefter 
lagligen kallade. 
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§ 101 Dnr 2023-00477 04 

Budget 2025 - ekonomisk plan 2026-2027, skattesats 2025, 
utgiftstak 2025  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar:  

 anta budget med ekonomisk plan, vilken även innehåller mål för god 
ekonomisk hushållning, för år 2025 samt plan 2026–2027. 

 om behov finns, lånefinansiera investeringar i de avgiftsfinansierade 
verksamheterna VA och renhållning samt strategiska investeringar i form av 
nybyggnation och färdigställande av nya lokaler med totalt 147,25 mnkr 
under år 2025.  

 fastställa skattesatsen år 2025 till 22,55 öre per krona (22,55 %). 
 anta utgiftstak på 99,4 % för år 2025 och därmed beräknas inga medel ,  

från resultatutjämningsreserven per 2025-12-31. 
  
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Reservation 
Anders Hjerpe (M), Linda Frohm (M), Jan Johansson (M), Sandra Bergström (M), 
Sara Cave (M), Mikael Sandberg (M), Mats Andersson (M), Ellinor Rönnkvist (M), 
Rickard Mohss (L), och Tomas Johsund (L) reserverar sig mot beslutet. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Jeanette Larsson meddelar i tjänsteskrivelse den 22 maj 2024, att  
enligt kommunallagen 11 kap 5 § skall kommunen upprätta en budget för 
nästkommande kalenderår (budgetår) samt enligt 6 § skall även budgeten innehålla 
en plan för ekonomin för en period av tre år. Budgetåret skall därvid alltid vara 
periodens första år.  
 
Enligt 11 kap 1 § skall även kommunen ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet.  
 
Förslag fördelning av nettobudget samt investeringsbudget år 2025 enligt följande, 
förslaget bygger på en skattesats på 22,55 % samt ett utgiftstak på 99,4 %: 
tkr Nettobudget, drift Investeringsbudget 
Kommunstyrelsen  81 182 6 600 
Valnämnden  70 0 
Utbildningsnämnden 440 023 5 300 
Samhällsbyggnadsnämnden 108 125 134 500 
Jävsnämnden 50 0 
VA 0 42 000 
Renhållning 0 250 
Fritids- och kulturnämnden 53 845 7 205 
Socialnämnden 546 305 19 250 
Pensionskostnader 32 950  
Finansnetto  16 800  
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Totalt tilldelad kompensation för löneökningar i kommunen är 31 850 tkr och detta 
anslag är fördelat och inkluderat i ovan nämndsramar.  
 
Från och med år 2022 ingår budget för kapitaltjänst i nämndsramarna, vilket innebar 
både avskrivningskostnader och internränta åren 2022–2024 samt en central post 
för de interna intäkterna av internräntan. I budget 2025 fördelas medel till ramarna 
utifrån hur styrelsens och nämndernas avskrivningskostnader beräknas förändras 
när befintliga materiella anläggningstillgångar blir färdigavskrivna samt nya tilldelade 
investeringsmedel. Det tidigare utrymmet för internränta exkluderas från ramarna 
samt på motsvarande sätt den interna intäkten i detta budgetbeslut. 
Avskrivningsbudgeten år 2025 är totalt 66 135 tkr inkl. VA. 
 
Att notera; förslag till beslut om nyupplåning år 2025 motsvarar 
investeringsbudgeten för strategiska investeringar; nybyggnation och färdigställande 
av nya lokaler 105 000 tkr, samt investeringar i VA och renhållning 42 250 tkr. 
Beslut om långfristig upplåning upp till totalt 147 250 tkr bör därför beslutas i 
samband med att ovan förslag antas såsom Kalix kommuns budget år 2025. 
 
Kommunstyrelsen har den 27 maj 2024, § 92, föreslagit att kommunfullmäktige 
beslutar: 

 anta budget med ekonomisk plan, vilken även innehåller mål för god 
ekonomisk hushållning, för år 2025 samt plan 2026–2027. 

 om behov finns, lånefinansiera investeringar i de avgiftsfinansierade 
verksamheterna VA och renhållning samt strategiska investeringar i form av 
nybyggnation och färdigställande av nya lokaler med totalt 147,25 mnkr 
under år 2025.  

 fastställa skattesatsen år 2025 till 22,55 öre per krona (22,55 %). 
 anta utgiftstak på 99,4 % för år 2025 och därmed beräknas inga medel 

disponeras från resultatutjämningsreserven per 2025-12-31. 
 
Kommunstyrelsen avvisade budgetförslag inlämnat från (M) och (L). 
 
Kommunfullmäktige har den 17 juni 2024, § 77, beslutat återremittera ärendet 
enligt minoritetsåterremiss enligt följande: skäl felaktig ärendeberedning, ärendet 
anses till viss del ej berett pga avvisande an M & L´s budget i kommunstyrelsen.  
 
Maria S Henriksson, kommundirektör meddelar i tjänsteskrivelse den 24 juni 2024, 
att beredningen har bestått av kommundirektör Maria Henriksson och ekonomichef 
Jeanette Larsson. Förslag till beslut har föredragits för kommunstyrelsens politiska 
beredningsgrupp. 
 
Det skäl som anges till återremissen är att ärendeberedningen påstås ha varit 
felaktig, ärendet påstås till viss del ej berett p g a avvisande av Moderaternas (M) 
och Liberalernas (L) budget i kommunstyrelsen.  
 
Skälet till avvisandet i kommunstyrelsen finns kortfattat beskrivet i protokollstexten. 
Det är snarare så att om kommunstyrelsen valt att lyfta M och L:s undermåliga 
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budgetförslag som ett reellt alternativ till det egna budgetförslaget skulle det kunna 
vara föremål för kritik. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att avvisa budgetförslag inlämnat från (M) och (L) då 
det helt saknade siffror vilket medför att det inte går att bedöma ekonomiska planer 
och prioriteringar.  
 
I enlighet med Kommunallagen (KL) 11 kap 6 § ska förslaget vara detaljerat och 
specificera hur medel ska fördelas över olika verksamhetsområden. Detta inkluderar 
vanligtvis kostnader, intäkter och finansieringsplaner. 
 
För att budgetförslaget från (M) och (L) ska kunna ställas som ett reellt alternativ till 
kommunstyrelsens förslag bör fler kriterier, framförallt fördelningen av anslag och 
hur verksamheten föreslås finansieras, vara uppfyllda än vad det förevisade 
dokumentet innehåller. 
 
Vidare stadgar KL 11 kap 6 § att budgeten ska: 

- Skattesatsen och anslagen anges. Av budgeten ska det vidare framgå hur 
verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställningen beräknas 
vara vid budgetårets slut. De finansiella mål som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning ska anges.  

- Budgeten ska även innehålla en plan för verksamheten under budgetåret. I 
planen ska det anges mål och riktlinjer som är av betydelse för en god 
ekonomisk hushållning. 

- Budgeten ska också innehålla en plan för ekonomin för en period av tre år. 
Budgetåret ska då alltid vara periodens första år. Planen ska innehålla sådana 
finansiella mål som anges i första stycket. 

 
Oppositionens budgetförslag till kommunfullmäktige bör innehålla siffror. Det är 
viktigt att förslaget åtminstone är så detaljerat att det specificerar hur medel ska 
fördelas över olika verksamhetsområden. Detta inkluderar vanligtvis kostnader, 
intäkter och finansieringsplaner.  
 
Varje år har oppositionspartierna möjlighet att ta fram sina egna budgetförslag som 
debatteras i samband med att beslut om budget för det kommande året (år 1), samt 
plan för år 2 och 3 ska fattas i kommunfullmäktige.  
 
Det finns även möjlighet för oppositionen att få stöd av tjänstepersoner för att få 
adekvata faktaunderlag för sitt förslag. 
 
Oppositionens förslag bör även vara tillgängliga för allmänheten i form av dokument 
som kan innehålla både en övergripande vision och specifika ekonomiska uppgifter. 
 
Oppositionens budgetförslag bör vara tillräckligt detaljerat för att ge en klar bild av 
deras ekonomiska planer och prioriteringar. Det bör inkludera: 

 Översikt av politiska mål: En beskrivning av de övergripande målen med 
budgeten. 

 Inkomster: Uppskattningar av förväntade skatteintäkter och andra 
inkomstkällor. 
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 Utgifter: En detaljerad plan för hur pengarna ska spenderas på olika områden 
som utbildning, infrastruktur, socialtjänst, etc. 

 Investeringar: Planer för långsiktiga investeringar och deras finansiering. 
 Besparingar: Eventuella förslag på kostnadsbesparingar eller effektiviseringar. 
 Finansieringsstrategi: Hur eventuella budgetunderskott ska hanteras, 

exempelvis genom lån eller omfördelning av medel. 
 
Det är viktigt att budgetförslaget är transparent och förståeligt så att 
kommuninvånarna kan se hur deras skattepengar planeras att användas. Det bör 
också vara realistiskt och genomförbart, med tydliga beräkningar och antaganden 
som ligger till grund för inkomst- och utgiftsförslagen. 
 
För att säkerställa ansvarsskyldighet och öppenhet, kan oppositionen också 
inkludera uppföljningsmekanismer för att övervaka och rapportera om budgetens 
genomförande över tid. Det kan hjälpa till att bygga förtroende bland medborgarna 
och säkerställa att budgeten återspeglar deras intressen och behov. 
 
Kommunfullmäktige kan neka ett budgetförslag från oppositionen om det saknar 
siffror. Enligt kommunallagen måste ett budgetförslag vara tillräckligt detaljerat för 
att kunna behandlas och röstas om.  
 
Det innebär att förslaget bör innehålla en ekonomisk plan med inkomster, utgifter 
och finansiering. Om ett förslag inte uppfyller dessa krav kan beslut fattas att inte ta 
upp det till behandling. 
 
Det är viktigt att alla förslag som läggs fram är genomarbetade och ger en tydlig bild 
av hur budgeten ska hanteras. Detta säkerställer en ansvarsfull och transparent 
ekonomisk styrning av kommunen.  
 
Diskussionen i Kommunfullmäktige kom dock mer att handla om att skjuta upp 
beslut om budget för år 2025. Skälet från oppositionen skulle vara att få mer exakta 
förutsättningar för de kommande åren om budgeten tas i september eller november 
2024. 
 
Tyvärr är det en orealistisk förhoppning. Budgetförutsättningarna för det kommande 
budgetåret förändras kontinuerligt. Kalix kommun står inför mycket stora ekono-
miska utmaningar som förändrar de ekonomiska förutsättningarna under många år 
framöver. Befolkningstappet (och den förändrade befolkningssammansättningen) 
och den fördubblade lånebördan i kombination med en permanent avsevärt högre 
räntenivå kommer att kräva åtgärder.  
 
För att inte ytterligare försvåra det omställningsarbete som pågår behöver en budget 
fastställas i juni. Det skapar förutsättningar för kraftfulla åtgärder i förvaltningarna 
som ska skapa fortsatt långsiktig stabilitet i Kalix kommun. Om inte åtgärder vidtas 
under hösten kommer med stor sannolikhet det ekonomiska läget att ytterligare 
försvåras. 
 
Med anledning av detta har en enhällig kommunstyrelse beslutat att anta 
Budgetdirektiv för budgetprocess 2025 (231211 § 227). 
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Sammanfattning av de antagna budgetdirektiven 
Den 11 december 2023 fattade kommunstyrelsen beslut (dnr 2023–00466) om 
budgetdirektiv och tidplan till nämnderna inför budgetprocess 2025. I beslutet 
framgår den tidplan för de olika politiska besluten i nämnder och styrelsen som 
tillsammans utgör den process och underlag till kommunfullmäktiges beslut om 
budget 2025, ekonomisk plan 2026–2027, skattesats, mål för god ekonomisk 
hushållning samt ram för nyupplåning den 17 juni 2024.  
 
Kommunallagens 11 kap behandlar kommunens krav på budget och budgetprocess 
och paragraf 9 avgör att styrelsen bestämmer när övriga nämnder senast ska lämna 
in sina särskilda budgetförslag till styrelsen. Styrelsen bereder därefter det förslag 
till budget som fullmäktige fattar beslut om.  
 
Enligt kommunallagen ska styrelsen senast upprätta ett förslag till budget före 
oktobers månads utgång, och fullmäktige ska besluta om densamma senast under 
november. Om särskilda skäl föreligger kan beslutet även fattas som allra senast i 
december året före budgetåret.  
 
Många kommuner väljer att ha en budgetprocess som resulterar i ett budgetbeslut i 
fullmäktige tidigare än vad lagen medger som senaste tidpunkt. Skälen är bland 
annat att ge nämnderna och verksamheter tid till omställning, eventuella 
upphandlingar med mera för att de därigenom ska ha goda förutsättningar till 
budgetefterlevnad när budgetåret startar.  
 
Exempelvis ger Sveriges kommuner och regioner, SKR, kommunerna förutsättningar 
att ha en budgetprocess som resulterar i fullmäktigebeslut i juni i deras projekt med 
den så kallade Prislappsmodellen. Kalix kommun har dock tillämpat en sådan process 
under lång tid. Inför år 2025 beslutade dessutom kommunstyrelsen om detta särskilt 
i ovan beskrivna beslut. Några år har budgeten behandlats på nytt i november när 
nya prognoser för skatter och statsbidrag inneburit markant förändrade 
förutsättningar. Men detta ska ses som undantag, exempelvis när de 
samhällsekonomiska förutsättningarna ändrats i paritet med vad som skedde det 
första pandemiåret 2020 när regeringen beslutade om stora statsbidrag och den 
under våren förväntade recessionen i ekonomin inte inträffade. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår beredningen: 
 
Förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 anta budget med ekonomisk plan, vilken även innehåller mål för god 
ekonomisk hushållning, för år 2025 samt plan 2026–2027. 

 om behov finns, lånefinansiera investeringar i de avgiftsfinansierade 
verksamheterna VA och renhållning samt strategiska investeringar i form av 
nybyggnation och färdigställande av nya lokaler med totalt 147,25 mnkr 
under år 2025. 

 fastställa skattesatsen år 2025 till 22,55 öre per krona (22,55 %). 
 anta utgiftstak på 99,4 % för år 2025 och därmed beräknas inga medel 

disponeras från resultatutjämningsreserven per 2025-12-31. 
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Sammanfattning av ärendet 
Se bilaga Budgetberedning 2025, vilken innehåller budget 2025 och ekonomisk plan 
2026–2027. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll § 103/24. 
Maria S Henriksson, kommundirektör tjänsteskrivelse den 24 juni 2024. 
Kommunfullmäktiges protokoll, § 77/24.  
Kommunstyrelsens protokoll, § 92/24.  
Ekonomichef Jeanette Larssons tjänsteskrivelse den 22 maj 2024.  
Bilaga budgetberedning. 
Utbildningsnämndens protokoll, § 69/24.  
Fritids- och kulturnämndens protokoll, § 43/24. 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll, § 184/24.  
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 69/24.  
Förslag till budget från (M) och (L).      
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomienheten 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
11(13) 

Sammanträdesdatum 
2024-07-04 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 102   Dnr 2024-00289 
 
Motion - Färdtjänsten - en fråga om tid 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till socialnämnden för beredning. 
 
Beskrivning av ärendet  
Carl Otto Gählman (FIK, Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
föreslår i motion den 4 juni 2024 följande:  
 
”På en gång får vi från Framtid i Kalix klargöra att detta är en motion som “ingen” 
vill kännas vid! En ordförande i en nämnd säger att hen kommer att svara att den är 
riktad till fel mottagare medan en annan ordförande säger att motionen skall sändas 
till RKM/Länsstyrelsen. Men nu är det så att Framtid i Kalix INTE kan lägga en 
motion till RKM/Länsstrafiken, det är inom KF:s ansvarsområde som FiK arbetar. 
 
Vi i Framtid i Kalix menar också att även fast vi som kommun överlåtit det operativa 
ansvaret gällande kommunens lagstadgade färdtjänstverksamhet på 
RKM/Länstrafiken så är det lika fullt vi som kommunens företrädare som har det 
yttersta ansvaret för funktionen för denna verksamhet inom vår fina primärkommun. 
Till saken; Vi som företrädare för Framtid i Kalix har mottagit ett icke obetydligt 
antal påringningar beträffande att det via RKM/Länstrafiken kontrakterade 
taxibolaget inte håller avtalade hämtningstider. Som exempel kan vi nämna att när 
en färdtjänstkund blev hämtad en halv timme efter att aktivitet börjat så svarade 
den i och för sig trevlige chauffören till färdtjänstkundens anhöriga “men vi har ju 
inga chaufförer”! 
 
Problemet är inte heller okänt för SN:s ordförande som till FiK:s representant att 
man fått liknande indikationer vad gäller tidpassningen. 
 
Motionen som Framtid i Kalix nu lägger - efter ingående diskussioner med SKR:s 
jurist - till Kommunstyrelsen lyder som följer; 
 
● Då det är primärkommunens odelade skyldighet att värna om att 
kommunmedborgarna garanteras trafik- och tidsäkra transporter så sker detta 
bäst genom att uppdragsgivaren Kalix kommun till uppdragstagaren 
RKM/Länstrafiken ger i uppdrag att tillse att ingångna avtal följs.” 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Socialnämnden 
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§ 103   Dnr 2024-00275 
 
Interpellation – Solfångare vid Strandängsbadet 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ellinor Rönnqvist (M), har lämnat in en interpellation den 25 juni 2024, ställd till 
Rose-Marie Henriksson (S), samhällsbyggnadsnämndens ordförande enligt följande: 
 
Vi Moderater värnar om miljö, energi och effektivitet. När hållbarhet är som allra 
bäst så sparar vi både på miljön och på skattebetalarnas pengar.  
 
Nu är det äntligen sommar och vårt fina strandängsbad har öppnat! 
Anläggningen värms upp med solfångare och fjärrvärme. (Solfångare värmer vatten, 
solceller ger el. Solfångare är mycket lämplig för anläggningar som förbrukar mycket 
varmvatten på sommaren, uppvärmning av pooler etc.) 
 

 Vi skulle därför vilja veta hur lönsam denna investering varit och är för 
kommunen? 

 Vi har haft en mycket gynnsam och solig försommar, har solfångarna klarat 
av att värma upp badet själva eller måste fjärrvärmen till och komplettera? 

 
Rose-Marie Henriksson (S) samhällsbyggnadsnämndens ordförande lämnar den 
följande svar: 
Svar:  

 Teoretiskt så ska solfångarinstallationen producera ca 20 000 kWh/år under 
perioden april till oktober, medan badet endast är i drift ca två och en halv 
månad. Under utebadets säsong producerar installationen ca 15 000 kWh/år. 
Det betyder att den har en bra produktion i förhållande till den teoretiska 
beräkningen. Sedan badet togs i drift så har den totala produktionen i 
solfångarna uppgått till 215 000 kWh, med dagens fjärrvärmepris så 
motsvarar det ca 180 000 kr i besparing. 
 

 Badets energibehov till uppvärmning och varmvatten under säsongen är  
Ca 150 000 kWh. Det betyder att solfångarna täcker 10% av 
uppvärmningsbehovet. 
 

Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående överläggning 
om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
interpellationen får ställas. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Ellinor Rönnkvist 
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§ 104   Dnr 2024-00276 
 
Interpellation – Extra insatt kommunfullmäktige möte är det 
befogat? 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) har lämnat in en interpellation den 25 juni 2024, ställd till Susanne 
Andersson (S), kommunstyrelsens ordförande enligt följande: 
 
Tycker Kommunstyrelsens ordförande att dagens extra insatta 
Kommunfullmäktigemöte är befogat? Moderaterna tycker att drygt 100 000 kr 
kunnat användas bättre.  
 
Susanne Andersson (S) kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar: 
 
”Kalix kommun står inför stora ekonomiska utmaningar som förändrar de 
ekonomiska förutsättningarna under många år framöver.  
 
För att inte ytterligare försvåra det omställningsarbete som pågår behöver en budget 
fastställas enligt den plan som antogs i december 2023. Det skapar förutsättningar 
för åtgärder i förvaltningarna som ska skapa fortsatt långsiktig stabilitet i Kalix 
kommun.  
 
Att fördröja ett budgetbeslut riskerar medföra en avsevärt högre kostnad än 
kostnaden för ett extra sammanträde för kommunfullmäktige. Detta då det 
förhindrar verksamheterna att kunna planera omställningarna i god tid då 
erforderliga beslut inte fattats.”  
 
Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående överläggning 
om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
interpellationen får ställas. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Linda Frohm 
 


